
 

Sinteza ședinței comune a comisiilor de lucru ale  

Autorității Teritoriale de Ordine Publică Bacău 

din data de 19 septembrie 2024 

Ordinea de zi: 

I. Informare privind activităţile desfăşurate de structurile de ordine publică pentru combaterea delictelor 

silvice, în primele 8 luni ale anului 2024  

Prezintă: ▪ Dl. comisar şef de poliţie Silviu Ciobotici, împuternicit șef al Inspectoratului de Poliție Județean 

Bacău  

II. Informare privind Problematica referitoare la gestionarea câinilor fără stăpân, în conformitate cu 

prevederile O.U.G. 155 din 21.11.2001 privind aprobarea programului de gestionare a câinilor fără stăpân  

Prezintă: ▪ Dl. comisar şef de poliţie Silviu Ciobotici, împuternicit șef al Inspectoratului de Poliție Județean 

Bacău  

III. Activități desfășurate de către Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă „Mr. Constantin ENE” al Județului 

Bacău, pentru prevenirea și gestionarea situațiilor de urgență la instituții de învățământ din județul Bacău în 

pregătirea anului școlar  

Prezintă: ▪ Dl. colonel Ovidiu CĂRĂȘEL, inspector șef al Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă „Mr. 

Constantin ENE” al judeţului Bacău  

IV. Diverse.  

Lucrările s-au desfășurat în sala de ședințe a U.A.T. Dofteana, alături de gazda întrunirii, primarul 

Ioan Bujor, fiind invitați deputații Costel Dunava și Vasile Budacă, prefectul județului Bacău, domnul Claudiu 

Ilișanu, viceprimarul cu atribuții de primar al municipiului Onești, domnul Adrian Jilcu, primarul orașului 

Târgu Ocna, Cristian Aurelian Ciubotaru, doamna Diana Narcisa Miclăuș – primar al comunei Poduri, 

primarul comunei Tg.Trotuș, Cătălin Sabău, din cadrul I.P.J. Bacău, inspector de poliție Cristian Claudiu  

Nicușor – șeful Biroului pentru Protecția Animalelor, șeful Biroului pentru Siguranță Școlară, subcomisar de 

poliție Giani Nicoli și șeful Biroului pentru Protecția Fondului Forestier și Piscicol – inspector de poliție Ionuț 

Avram. De asemenea, au fost invitați din cadrul Direcției Silvice Bacău, domnul director, ing.Viorel Ghelase, 

Marius Iftimie – coordonator serviciu de pază fond forestier din cadrul Direcției Silvice și ing. Emil Hădărig – 

șef Ocol Silvic Tg. Ocna. 

 



La primul punct al ordinii de zi, domnul  comisar şef de poliţie Silviu Ciobotici, a precizat că  în ciuda 

bunei colaborări instituționale cu Direcția Silvică  și I.J.J. Bacău, având la bază dispoziţiile I.G.P.R. şi I.P.J. 

Bacău privind problematica în domeniul silvic cât şi situaţia operativă înregistrată pe raza de competenţă în 

anii anteriori, la nivelul I.P.J. Bacău, în perioada analizată, structurile poliţiei de ordine publică au desfăşurat 

activităţi pe linia prevenirii si combaterii delictelor silvice în conformitate cu Planul de masuri ,,Scutul Pădurii 

nr. 92138/2018” şi Planurile de măsuri ale I.P.J. Bacău care cuprind sarcinile şi activităţile poliţiei de ordine 

publică pe linie de silvicultură. 

 

Din păcate, delictele silvice se mențin în continuare la un nivel ridicat, aspect cauzat de  vasta utilizare 

a materialului lemnos. Una din principalele cauze ce contribuie la menținerea unui nivel crescut al 

fenomenului este cel al furtului de subzistență, materialul lemnos rezultat din tăierile ilegale fiind cumpărat de 

către persoanele fizice, deținătorii de instalații de debitare şi depozitele de material lemnoase. 

 

Domnul inspector de poliție Ionuț Avram a detaliat materialul, specificând că în primele 8 luni ale 

anului de referință au fost soluţionate 419 dosare penale (+95 faţă de aceeaşi perioadă de referință), din care 32 

( -11) cu RTUP, 144 (-2 ) renunţare la U.P. şi 243 (+108) clasare, în cadrul activităților procedurale de 

cercetare penală au fost efectuate un număr de 6 percheziții domiciliare. 

În judeţul Bacău se constată că, în continuare, ponderea delictelor silvice se regăseşte cu precădere în 

zonele Asău, Agăş, Brusturoasa, Palanca şi Ghimeş – Făget (Valea Trotuşului şi Asăului), pe raza de 

competenţă a Secţiei nr. 7 Poliţie Rurală Brusturoasa, unde există şi cea mai mare suprafaţă împădurită, urmate 

de zona Buhuşi-Orbic pe raza de competenţă a Poliţiei Oraşului Buhuşi, Zemeş – Bolătău, pe raza de 

competenţă a Secţiei nr. 2 Poliţie Rurală Moineşti, Oituz, Bârsăneşti-Helegiu , pe raza de competenţă a Secţiei 

nr. 3 Poliţie Rurală Oneşti și zona Odobești-Secuieni-Negri de pe raza de competență a Poliției Municipiului 

Bacău- Secția nr. 6 Poliție Traian. 

În contextul în care prin Legea 2/2006 “acţiunile sau inacţiunile care lezează interesele economice 

strategice ale României, cele care au ca efect periclitarea, gestionarea ilegală, degradarea ori distrugerea 

fondului forestier” au fost introduse printre ameninţările la adresa securităţii naţionale a României se 



procedează neîntrerupt la intensificarea activităţilor pentru prevenirea şi combaterea faptelor antisociale din 

acest domeniu. 

Directorul Direcției Silvice,  ing. Viorel Ghelase a intervenit în completarea dezbaterilor pe acest 

subiect, precizând ferm că ”orice copac tăiat ilegal constituie o cauză penală pe care o tratăm ca atare”. Pe 

acest fond nu vor fi tolerate sub nicio formă, acțiunile de sustragere a materialului lemnos din zonele de 

responsabilitate, în acest sens abordându-se o atenție deosebită conștientizării personalului silvic asupra 

importanței muncii de prevenție, cunoaștere și supraveghere  a districtelor pe care le au în administrare.  

Date concrete despre activitatea de pază a fondului forestier, a prezentat domnul Marius Iftimie – 

coordonator serviciu de pază fond forestier din cadrul Direcției Silvice, material atașat la mapa de ședință a 

membrilor autorității. 

 

Prefectul județului Bacău, domnul Claudiu Ilișanu a solicitat din partea instituțiilor abilitate o mai 

bună coordonare în gestionarea acestei activități deosebit de importante, prin punerea în aplicare în spiritul și 

litera legii a măsurilor ce se impun pentru descurajarea oricăror tendințe de eludare a legii în domeniul silvic, 

un domeniu extrem de important, strategic, atât sub aspect economic cât și sub aspect de protecția mediului 

înconjurător. 

 

Punctul II al ordinii de zi a fost prezentat de domnul inspector de poliție Cristian Claudiu Nicușor, 

șeful Biroului pentru Protecția Animalelor, care a precizat că până la data de 18.09.2024, în urma verificărilor 

efectuate și analizei răspunsurilor transmise de la nivelul celor 93 U.A.T.-uri, s-a stabilit faptul că din totalul 

unităților administrative verificate: 83 U.A.T.-uri au înființat serviciu specializat pentru gestionarea câinilor 



fără stăpân, 5 U.A.T.-uri au amenajat unu adăpost public pentru câinii fără stăpân, 26 U.A.T.-uri au 

concesionat serviciul specializat pentru gestionarea câinilor fără stăpân, 6 U.A.T.-uri nu au concesionat 

serviciul, însă au un contract de asociere/ parteneriat/ delegare cu unele asociații, 46 U.A.T.-uri nu au efectuat 

demersuri pentru operaționalizarea serviciului (fie înființarea unui adăpost, fie concesionarea serviciilor), iar 

10 U.A.T.-uri (mediul rural) nu au înființat serviciu specializat pentru gestionarea câinilor fără stăpân.  

Astfel, având în vedere faptul că sterilizarea este singura metodă sigură și eficientă de rezolvarea a 

problemelor câinilor fără stăpân și reprezintă singura soluție pentru stoparea înmulțirii necontrolate a acestora 

și pentru eliminarea câinilor abandonați de pe domeniul public, se recomandă implicarea activă a tuturor 

U.A.T.-urilor din județ în campanii de sterilizare a câinilor cu stăpân ce aparțin rasei comune (este inutil 

demersul unui singur U.A.T. de a steriliza toți câinii din comună, dacă U.A.T.-uri învecinate nu întreprind 

demersuri similare). Pentru a obține rezultate vizibile este nevoie de acțiuni coordonate și susținute la nivelul 

fiecărei localități, cu caracter permanent. 

În acest sens, elementul de noutate este dat de actualizarea Ordonanței de Urgență a Guvernului 

numărul 155/2001 privind aprobarea programului de gestionare a câinilor fără stăpân, care la art. 2 alin.1 

prevede: 

 ,,În vederea reducerii populației de câini fără stăpân, autorităţile administraţiei publice locale, respectiv 

consiliile locale, Consiliul General al Municipiului Bucureşti şi consiliile judeţene pot asigura din bugetul 

local subvenţionarea costurilor privind sterilizarea, respectiv, după caz, identificarea şi înregistrarea câinilor cu 

stăpân ce aparţin rasei comune sau a metişilor acestora aflaţi pe raza unităţilor administrativ-teritoriale, prin 

contractarea acestor activităţi, conform legislaţiei în vigoare, cu unul sau mai mulţi medici veterinari de liberă 

practică, organizaţi în condiţiile legii”; 

Un alt factor important îl constituie implicarea structurilor de poliție locala din cadrul U.A.T.-urilor, în 

conformitate cu prevederile art. 6, lit. e din Legea 155/2010 a poliției locale, în activitățile și campaniile de 

informare a cetățenilor cu privire la obligațiile prevăzute de Ordonanței de Urgență a Guvernului numărul 

155/2001 privind aprobarea programului de gestionare a câinilor fără stăpân. 

  Polițiștii Biroului pentru Protecția Animalelor vor continua activitățile de verificare a U.A.T-urilor, 

însă este oportună luarea unor măsuri suplimentare în vederea conștientizării reprezentanților autorităților 

locale cu privire la necesitatea respectării obligațiilor ce le revin, motivat și de faptul că în ultima perioadă au 

avut loc evenimente de notorietate, care au fost intens mediatizate în spațiul public, privind atacurile 

exemplarelor canine fără stăpân pe domeniul public, asupra persoanelor, soldându-se uneori cu uciderea 

acestora. 

 

Doamna Diana Narcisa Miclăuș – primar al comunei Poduri a intervenit la acest punct, ridicând 

problema cazurilor de înmulțire a evenimentelor cauzate de animalele sălbatice, îndeosebi a urșilor care 

coboară în zona așezărilor umane în căutare de hrană.  

”Practic nu mai putem vorbi de cazuri izolate. Cazurile în care oamenii reclamă distrugeri în gospodărie sunt 

din ce în ce mai frecvente. Sper să nu se ajungă și la evenimente mult mai grave.” 



Inspectorul șef al I.J.J. Bacău, domnul colonel Eusebiu Bârnat a precizat că astfel de situații, precum 

cea expusă de doamna primar Diana Miclăuș, este foarte important ca în baza noilor reglementări, să se 

realizeze o colaborare eficientă între grupa de intervenție înființată la nivelul U.A.T.-ului și echipajele de 

jandarmerie trimise la fața locului.  

De asemenea, domnia sa și-a exprimat încrederea că la nivelul Consiliului Județean prin intermediul 

A.T.O.P., se vor identifica resursele financiare pentru achiziționarea echipamentelor specifice necesare unor 

astfel de situații, astfel încât intervenția echipajelor de jandarmi să intervină eficientă în tranchilizarea 

animalelor sălbatice și îndepărtarea pericolului apariției acestora în așezările umane. 

 

La punctul III al ordinii de zi, domnul colonel Ovidiu CĂRĂȘEL, a prezentat activitățile desfășurate 

de către Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă „Mr. Constantin ENE” al Județului Bacău, pentru prevenirea 

și gestionarea situațiilor de urgență la instituții de învățământ din județul Bacău în pregătirea anului școlar. 

 

 În principal, Inspecţia de Prevenire a efectuat controale, verificări, inspecții, informări preventive și 

alte acțiuni de prevenire pentru verificarea respectării normelor de prevenire și stingerea a incendiilor în 

unitățile de învățământ din județul Bacău în perioada 01.01.2024 – 16.09.2024, 131 de controale de 

specialitate pe linia prevenirii şi stingerii incendiilor şi protecţiei civile din care: 17 colegii/licee, 73 școli 

gimnaziale și 41 grădinițe.  

Pe timpul celor 131 de controale s-au constatat 230 de nereguli fiind sancționate conform prevederilor 

legale, cu 221 avertismente și 9 amenzi în cuantum de 77.500 lei.  

Din totalul de 726 clădiri cu destinația de învățământ, pentru un număr de 62 clădiri se impune 

obținerea autorizației de securitate la incendiu, întrucât se încadrează în categoria obiectivelor conform H.G.R. 

571/2016, astfel:  

- 31 grădinițe (7 din mediul urban și 24 din mediul rural);  



- 18 școli (5 din mediul urban și 13 din mediul rural);  

- 12 licee (din care 11 din mediul urban și 1 din mediul rural); 

- 1 sediu club sportiv școlar urban. 

Pentru asigurarea identificării soluțiilor necesare obținerii autorizațiilor de securitate la incendiu pentru 

clădirile care fac obiectul conform H.G.R. 571/2016, unitatea a organizat şi desfăşurat o întâlnire de lucru cu 

directorii instituțiilor de învățământ care au în administrare astfel de clădiri, la care au fost invitaţi şi au 

participat şi reprezentanții U.A.T.-urilor care au în proprietate aceste clădiri.  

Principalele nereguli constatate pe timpul controalelor sunt:  

- continuarea funcționării construcțiilor existente la care s-au executat lucrări de modificare și 

schimbarea destinației fără obținerea autorizației de securitate la incendiu;  

- nu se asigură evacuarea în condiții de siguranță a preșcolarilor de la etajul II al corpului C al Colegiul 

National Pedagogic ,,Stefan Cel Mare" Bacău și de la etajul I al corpului B al Şcolii gimnaziale 

,,George Bacovia” Bacău;  

- nu sunt întocmite deciziile prin care se stabilesc răspunderile pe linia apărării împotriva incendiilor;  

- nu sunt elaborate instrucțiuni de apărare împotriva incendiilor și nu sunt stabilite atribuțiile ce revin 

salariaților la locurile de muncă;  

- neorganizarea și nedesfășurarea activităților de instruire în domeniul apărării împotriva incendiilor cu 

personalul didactic și auxiliar. 

La capitolul ,,Diverse”, gazda întrunirii, domnul Ioan Bujor, primarul comunei Dofteana, după ce a făcut o 

trecere în revistă a activităților desfășurate pe marginea problematicii discutate, a ținut să aprecieze buna  

 

colaborare instituțională între U.A.T. Dofteana și Consiliul Județean Bacău, respectiv A.T.O.P., exprimându-și 

încrederea că și în viitoarea componență a Autorității vor continua practicile întrunirilor pe tot teritoriul 

județului, ca fiind cea mai eficientă cale de a lua contact la fața locului cu problemele cu care se confruntă 

comunitățile.  

Președintele A.T.O.P. Bacău 

                                          Consilier județean Vasile Isvoran 


